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واژه گان جدید 

پیش از آنکه مســئولان متوجه موضوع کاهش جمعیت 
باشــند و کلماتی مانند سراشــیبی جمعیت، سقوط تند 
جمعیت، بســته شــدن پنجره جمعیتی و ایران پیر را در 
ادبیــات وارد و رواج پیدا کند، علی رغم تأکیدات رهبری 
در سال های گذشــته، امروز کار از کار گذشته و تبلیغات 
شــدید در دهه هفتاد و اوایل هشــتاد به علاوه شــرایط 
نامناســب اقتصــادی و اجتماعی در کنتــرل و کاهش 
شــدید جمعیت تأثیر خود را گذاشته است و در حالی که 
شــاهد هزینه های هنگفت و چشمگیر از سوی دولت های 
اروپایی بــرای افزایش جمعیت بودیم، در این ســو اما با 
افزایش مشکلات اقتصادی و اجتماعی موضوع جمعیت و 
 افزایش آن به عنوان مسئله ای درجه یک نزد مردم مطرح 

نبوده است.
به هر ترتیب حدود دو ســال است قانون جوانی جمعیت 
و حمایت از خانواده به تصویب رســیده اســت و مزایایی 
چــون پرداخت تســهیلات فرزنــدآوری اختصاص خانه 
زمیــن و خودرو به خانواده های دارای فرزند اعطا شــد و 
نهادهای دولتی نیز مکلف به حمایت از این قانون شــدند 
 و برای هماهنگی و نظارت بیشــتر نیز ستاد ملی جمعیت 

تشکیل شد.
تشــکیل قرارگاه برای هماهنگی و نظارت امور به خود به 
خودی خود امری پســندیده است به شرطی که سلسله 
مراتب وظایف دســتگاه های متولی در آن حاصل شــده 
باشد. به نظر نمی رسد موضوع جمعیت مانند سایر مسائل 
اجتماعــی با موازی کاری، جزیــره ای کارکردن و  تداخل 
کاری بتواند نتیجه ای برای کشــور در بر داشــته باشد. با 
گذشت دو سال و با نگاهی به اقدامات انجام شده می توان 
گفت تاکنون اتفاقات مثبتــی در حوزه افزایش جمعیت 

شاهد نبوده ایم.
 موضوع افزایش جمعیت موضوعی مالتی فاکتوریال و چند 
وجهی است موضوعی نیســت که بتوان از طریق دستور 
و آیین نامه شــاهد اتفاقات مثبت در آن باشــیم، بنابراین 
ستاد به شــرطی جوابگو است که همه عوامل اجرایی آن 
هماهنگ با هــم گام بردارند. اینکه نهادی روی پله 70 و 
دیگری روی پله 10 باشــد نتیجه ای چیزی جز به وجود 
آمدن حواشــی نظیر آنچه در در حــوزه غربالگری اتفاق 

افتاده است، نخواهد داشت. 3

نماینده ولی فقیه در استان فارس 
و امام جمعه شیراز تصریح کرد:

تحول و مردمی  شدن 
دولت نیاز به تحول 
در نگاه مسئولان 

دارد

5

رئیس سازمان بازرسی:
اساسنامه صندوق توسعه ملی 

باید تغییر کند 
ذبیح ا... خدائیان، رئیس ســازمان بازرســی 
کل کشور روزگذشــته در همایش صندوق 
توســعه ملی با بیان اینکه نــگاه دولت ها و 
 مجلس به صندوق توســعه ملــی به عنوان 

یک نگاه خزانه دوم بوده است...

پیشرفت های خوبی با آژانس حاصل می شود
صفحه 2

رئیس مجلس: 
ما نیازمند تحول در نظام 

حکمرانی هستیم
محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در همایش بین المللی صندوق توسعه 
ملی اظهار داشت: ما به عنوان یک دولت باید 
مبتنی بر اندیشــه های سیاسی حضرت امام 

)ره(، فرمایشات رهبر انقلاب... 2

شرکت نمایشگاه های 
بین المللی فارس 
ارائه بلیت بازدید دریافت شده از وبسایت www.farsfair.ir الزامی است.برگزار می کند 

 زمان: 27 تا 30 اردیبهشت ماه 1402 

ساعت بازدید: 16 الی 21
 مکان: شیراز - شهرک گلستان - بلوار دهخدا - 

محل دائمی نمایشگاه های بین المللی فارس

تلفن: 44-36200040-071 نمابر: 36200047
www.farsfair.ir :وبسایت

هفدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت دام وطیور، دامپزشکی، تجهیزات و صنایع وابسته
چهارمین نمایشگاه بین المللی شیلات،آبزیان، تجهیزات و صنایع وابسته 

رئیس کمیسیون حمل ونقل و ترافیک و عمران شورای اسلامی:
 توجه به زیر ساخت های عمرانی و شهر بازی و باغات و کمر بندی جنوب شیراز

معاونت فرهنگی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس بیان کرد: 
333اخطار کتبی درج در پرونده  در صورت تخلف کانون های تبلیغاتی

رهبر انقلاب اسلامی پس از بازدید سه ساعته از نمایشگاه کتاب:

فرهنگ سازی کشور 
نیازمند کتاب است

حضرت آیت ا... خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اســلامی 
صبح روز گذشته به مدت سه ساعت از سی وچهارمین 
نمایشــگاه بین المللی کتاب در محــل مصلای تهران 
بازدید کردند. حضرت آیت ا... خامنه ای در پایان بازدید 
از نمایشــگاه بین المللی کتاب، ضمن ابراز خرسندی 
فراوان از این بازدید، نمایشــگاه کتاب را یک همایش 

عظیم مردمی با جنبــه غالب فرهنگ، توصیف کردند 
و گفتنــد: بحمدا... در نمایشــگاه کتاب نشــانه های 
مژده بخــش و همت هــا و انگیزه های خــوب جوانانه 
مشاهده می شود. رهبر انقلاب افزودند: استقبال مردم 
از نمایشگاه کتاب براســاس آمارهای ارائه شده بالا و 

میزان کتاب های خریداری شده نیز...

در شورای شهر مصوب شد؛

 تبدیل اداره خدمات موتوری و پشتیبانی 
ماشین آلات شهرداری به سازمان

 تهیه لایحه سامان دهی دست فروشی ظرف 
مدت یک ماه

صفحه 2

صفحه 7
صفحه8

تشکر »اسماعیل هنیه« از ایران
ایســنا- رئیس جنبش حماس از حمایت های ایران و 
حزب ا... لبنان از مقاومت فلسطین در جنگ اخیر غزه 

تشکر ویژه کرد.
اســماعیل هنیه، رئیس دفتر سیاسی جنبش حماس 
در اظهاراتی در مورد آخرین تجاوز رژیم صهیونیستی 
بــه نوار غزه و جنگ پنج روزه از تمام طرف هایی که از 
فلسطین حمایت کردند تقدیر و تشکر کرد. وی گفت 
که از تمام ملت های عربی و اســلامی و کشورهایی که 
در کنار مقاومت و فلسطین ایستادند و در ایجاد موازنه 
قدرت با دشمن صهیونیستی سهیم بودند به ویژه ایران 

و حزب ا... لبنان تقدیر و تشکر می کنیم.
هنیه همچنین از تلاش های مصر، قطر و سازمان ملل 

در راستای ایجاد آتش بس تمجید کرد.

ثبت نام وام ازدواج و فرزند
رایگان است

ایســنا- ثبت نام در سامانه های تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج و فرزنــد در تارنمای بانک مرکزی کاملًا رایگان 
اســت و هیچگونه هزینــه ای از متقاضیــان در زمان 
ثبت نام دریافت نمی شــود. بانک مرکــزی اعلام کرد 
که متقاضیان تســهیلات قرض الحسنه ازدواج و فرزند 
صرفا از طریق سامانه تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و 
https:// سامانه تسهیلات قرض الحسنه فرزند به آدرس

ve.cbi.ir/ اقدام به ثبت نام کنند.
تســهیلات قرض الحسنه  خاطرنشان می شود؛ سامانه 
ازدواج و فرزند توســط بانک مرکزی راه اندازی شده تا 
متقاضیان این تسهیلات بطور مستقیم و بدون واسطه 

در این سامانه ثبت نام کنند.  
در این زمینه لازم به ذکر است؛ متأسفانه برخی افراد با 
مقاصد سودجویانه به طراحی سایت هایی برای ثبت نام 
تســهیلات قرض الحســنه اقدام کرده و مبالغی را به 
عنوان هزینه ثبت نام این تسهیلات دریافت می کنند.  

بر همین اساس، متقاضیان محترم مراقب کلاهبرداری 
باشند و صرفا از طریق سامانه تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج و ســامانه تســهیلات قرض الحســنه فرزند به 
آدرس https://ve.cbi.ir/ برای ثبت نام این تســهیلات 
اقــدام و از پرداخت هزینه و وارد کردن اطلاعات خود 

در سایت های غیرمرتبط اکیداً خودداری کنند.
همچنین، رئیس گروه تســهیلات قرض الحسنه اداره 
اعتبــارات بانک مرکــزی با اعلام جزئیــات پرداخت 
تسهیلات ازدواج و فرزند آوری اعلام کرد: سامانه ثبت 
نام متقاضیان این تسهیلات پایدار است و مشکلی برای 
ثبت نام متقاضیان وجود ندارد. باشــی زاده با اشاره به 
برخی اخبار منتشــر شده در زمینه اختلال در سامانه 
تسهیلات قرض الحســنه ازدواج و فرزند آوری گفت:  
این سامانه بر بستر اینترنت فعال است و گاهاً به دلیل 

تراکم مراجعات به آن با کندی مواجه می شود.

افزایش ۳۰ درصدی شکایات از 
جامعه پزشکی

تسنیم- محمدرضا خردمند، معاون انتظامی سازمان نظام 
پزشکی در نشست ســازمان نظام پزشکی درباره تخلفات 
جامعه پزشکی اظهار کرد: پس از کرونا افزایش معناداری 
در پلمب مطب ها نداشته ایم و در زمان شیوع کرونا، تعداد 
زیادی پلمب مطــب به دلیل عدم رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی داشــتیم اما پس از آن آمار پلمب مطب ها بالا 
نرفته اســت. وی افزود: در ســال 1401 نسبت به سال 
1400 میزان ثبت شــکایات از جامعه پزشکی 30 درصد 

افزایش یافته است.
معاون انتظامی سازمان نظام پزشکی با بیان این که در سال 
گذشــته بیش از 10 هزار پرونده در هیئت های انتظامی 
کشــور ثبت شده اســت، بیان کرد: میزان محکومیت در 
هیئت های بدوی و تجدید نظر حدود 50 درصد بوده است 
که این آمار حاکی از پیگیری جدی سازمان نظام پزشکی 

در رسیدگی به پرونده های شکایات پزشکی است.
وی  ادامــه داد:  31 مورد محرومیت کشــوری از طبابت 
داشته ایم که تنها یک مورد آن مادام العمر بوده و مابقی از 

6 ماه به بالا بوده است.
خردمنــد گفت: بیش از 20 درصد شــکایت ها مربوط به 
اقدامات زیبایی و ترمیمی بوده اســت؛ همچنین معمولاً 
کیفرخواست هایی که صادر می شــود در تهران بیشتر از 

سایر استان هاست.

رئیس پلیس راهور فراجا اعلام کرد:
گواهینامه های رانندگی در سه سطح 
طلایی، نقره ای و سفید رنگ بندی 

می شوند
ایرنا- ســردار کمال هادیانفر، رئیس پلیس فراجا گفت: بر 
اساس طرحی که از سوی پلیس به دولت پیشنهاد شده و 
اکنون هم در دست بررسی است، گواهینامه های رانندگی 

در سه سطح طلایی، نقره ای و سفید رنگ بندی شوند.
وی افزود: رنگ بندی طلایی مربوط به رانندگانی است که 
دارای تخلف نیستند و در تمامی این رنگ بندی ها مشوق 
و امتیازاتی دیده شده اســت و طرح مذکور که پیشنهاد 

پلیس است، در دست بررسی دولت قرار دارد.
وی همچنین به گواهینامه موتورســیکلت اشــاره کرد و 
اظهار داشــت: 12 میلیون و 700 هزار موتورسیکلت در 
کشور داریم که حدود نیمی از دارندگان این وسایل نقلیه، 

گواهینامه ندارند.
رئیــس پلیس راهــور فراجــا در مــورد گواهینامه های 
بین المللــی، گفــت: در حاضر با 76 کشــور بر اســاس 
کنوانســیون ویــن دارای توافق برای تبــادل گواهینامه 
هســتیم و اکنون به دنبال 2 زبانــه کردن گواهینامه های 

رانندگی هستیم.

وزیر کشور:

 بدون فرزندآوری نمی توانیم به ایران قوی بیندیشیم

رئیس جمهور: 

بانک ها در پرداخت تسهیلات مسکن تبعیض آمیز عمل نکنند
 ایرنــا- رئیس جمهور بــا انتقاد از تبعیض در تســهیلات دهی برخی 
بانک ها تأکید کرد: ســازمان ها و نهادها موظفند بدون هرگونه اعمال 
تبعیض میان مــردم، امکانات خود را در راســتای نفع عمومی بکار 
گیرند. هفتمین جلسه شورای عالی مسکن که به ریاست آیت ا... سید 
ابراهیم رئیسی برگزار شد، گزارشی از اقدامات انجام شده در خصوص 
ســاماندهی بازار اجاره بها، ســاماندهی و نظارت بر مشاوران املاک، 
آخرین وضعیت اجرای قانــون مالیات بر خانه های خالی و همچنین 

عملکرد بانک ها در ارائه تسهیلات ساخت مسکن ارائه شد.
رئیس جمهور در این جلسه ضمن گلایه مندی از کندی اجرای طرح 
ساماندهی بنگاه های مشــاوران املاک، بر ضرورت تسریع در اجرای 
این طــرح و برخورد با بنگاه های متخلف یــا فاقد مجوز و همچنین 

اصلاح قانون ارائه مجوز به بنگاه های مشاوران املاک تأکید کرد.
تأکید رئیس جمهور بر اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی

وی در ادامه همچنین بــر پیگیری اجرای قانون مالیات بر خانه های 
خالــی براســاس آیین نامه ابلاغ شــده بــه دســتگاه های اجرایی 
بویژه در اســتان ها و از ســوی اســتانداران تأکید کرد و گفت: برای 
تســریع در اجرای ایــن قانون تبــادل اطلاعات بین دســتگاه های 
مختلــف مؤثر خواهد بود و از ســوی دیگر در روند اجرا هر بخشــی 
 از این قانون دارای نقض یا اشــکال بود بلافاصلــه باید به قانونگذار

اطلاع داده شــود. رئیس جمهــور همچنین با انتقــاد از تبعیض در 
تسهیلات دهی برخی بانک ها تأکید کرد: سازمان ها و نهادها موظفند 
بدون هرگونه اعمال تبعیض میان مردم، امکانات خود را در راســتای 

نفع عمومی بکار گیرند. 
رئیســی با تأکید بر برگزاری جلســات منظم شــورای مســکن در 
اســتان ها- حداقل 2 بار در ماه - اســتانداران را به حساب کشی از 
دستگاه های مختلف در انجام وظایف محوله در زمینه ساخت مسکن 

مکلف کرد.

انتقاد از تأخیر در واگذاری زمین
وی بــا انتقاد از تأخیــر در واگذاری زمین در برخی از اســتان ها بر 
ضــرورت رفع موانــع اداری آن تأکید و از وزارت راه و شهرســازی 
خواســت در جلسه بعدی شــورای عالی مســکن گزارشی از میزان 
واگذاری زمین به متقاضیان در استان های مختلف تهیه و ارائه کند.

رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به اهمیت نقــش تعاونی ها در اجرای 
طرح ملی نهضت مســکن، گفت: تعاونی های کارگــری، کارمندی و 
نیروهای مسلح با استفاده از ظرفیت خود می توانند بخش قابل توجهی 
از متقاضیان مسکن را ســاماندهی کنند. در این جلسه که به صورت 
ویدئو کنفرانسی با حضور استانداران 31 کشور برگزار شد، گزارشی از 
عملکرد 10 استان پیشرو در اجرای طرح نهضت ملی مسکن ارائه شد 
و رئیس جمهور ضمن قدردانی از مسئولان این استان ها، تصریح کرد: 
عملکرد استان هایی که به هر نحوی در اجرای این طرح با کندی مواجه 
بودند نیز حتماً باید به اســتانداران مربوطه اطلاع داده شود تا نواقص 
و کاســتی های اجرای آن را برطرف کنند. بررسی راهکارهای استفاده 
بهینه از زمین های وقفی و متعلق به مناطق آزاد در ســاخت مسکن، 
راهکارهای کاهش هزینه ساخت مسکن با استفاده از فناوری های نو و 
همچنین بررسی میزان پیشرفت طرح نهضت ملی مسکن در استان ها 

از دیگر تأکیدات رئیس جمهور در این جلسه بود.

فارس- احمد وحیدی، وزیر کشــور با اشــاره بــه اینکه در قانون 
جمعیت مشــوق هایی همچون افزایش تســهیلات و تشویق برای 
ازدواج پیش بینی شــده است، اضافه کرد: برخی از این موارد ابلاغ 

شده و برخی هم نیازمند تدوین آیین نامه است.
وی بــه چاره ســازی در حوزه جلوگیری از ســقط جنین اشــاره 
کــرد و اظهار داشــت: در ایــن رابطه همگان باید بــه تأکیدهای 
وزارت بهداشــت توجه کنند و هراقدامــی برابر چارچوب های آن 
 انجــام بگیرد، ما از این حیث وضع مناســبی نداریم و باید به آن 

رسیدگی شود.
وی بــر افزایش نــرخ ازدواج تأکید کرد و فرهنگ ســازی و نقش 
نهادهای مردمی در زمینه ازدواج و فرزندآوری را با اهمیت خواند.
وزیر کشور درخصوص توجه ویژه به فرهنگ سازی در زمینه ازدواج 
نیز اظهار داشــت: ازدواج و تحکیم خانــواده به عنوان بنیانی ترین 
واحــد جامعــه، نقش اساســی در تحکیم اجتماعــی دارد و جزو 
سیاست های اجتماعی جمهوری اسلامی است که در قانون اساسی 

هم مورد تأکید قرار گرفته است. 
وحیدی گفت: در خانواده رشــد، شــعور، بلوغ، عقلانیت و انسجام 
اجتماعی شــکل می گیرد از این رو باید بحث ازدواج را مورد توجه 
قرار دهیم و در این رابطه تسهیلاتی در نظر گرفته شده که بانک ها 

آن را تأمین کردند.
وزیر کشــور تأکید کرد: کمبودها باید در همه حوزه ها و توســط 

تمام مراکزی که در این موضوع نقش دارند، جبران شود تا جریان 
ازدواج آسان و راحت را که در قانون پیش بینی شده، محقق کنیم.
وحیدی یکی از موضوعات سیاســت های ابلاغی جمعیت از سوی 
رهبــر معظم انقلاب را موضوع مهاجرت عنــوان کرد و گفت: این 
مهاجرت باید در ستاد جمعیت که به ریاست رئیس جمهور برگزار 
می شــود، مورد بحث قرار بگیرد تــا تصمیمات لازم در این زمینه 

اتخاذ شود.
وی خاطرنشــان کرد: این اجلاس به مناســبت هفته جمعیت و با 
حضور استانداران به شــکل مجازی برگزار شد که متخصصان در 
ایــن حوزه مباحث خود را مطرح کردند و پیری جمعیت به عنوان 
عوارض بزرگ ناباروری و کاهش نرخ رشد جمعیت بیان شد که اگر 

به موقع اقدام نشود، در این چاله سیاه خواهیم افتاد.
وی ادامــه داد: ایــن موضوعات در این جلســه بحث و گفت و گو 
وبرنامه های اجرایی ارائه شــد که استانداران و استانداری ها بر این 
اســاس، برنامه هــای جبرانی خود را ارائه خواهنــد کرد. بعضی از 
استان های ما که به لحاظ نرخ، جزو پایین ترین های باروری قلمداد 

می شوند، اولویت بیشتری دارند.
وی همچنین در تشــریح وضعیت لایحه برگــزاری تجمعات نیز 
گفــت: این لایحه از طرف دولت به مجلس ارســال شــده و باید 
 از طــرف مجلس برای بررســی به کمیســیون مربوطــه، ارجاع 

داده شود.

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور در مجلس:

مجلس یازدهم طرح ساماندهی 
تجمعات را تدوین کرده است

باشــگاه خبرنگارن- نایب رئیس کمیســیون امور داخلی کشور در مجلس 
بیان کرد: از لایحه دولت برای ســاماندهی تجمعات و راهپیمایی ها استقبال 
می کنیم. ســیدحمیدرضا کاظمی با اشاره به تهیه لایحه برگزاری تجمعات 
و راهپیمایی هــا در هیات وزیران، گفــت: پیش از اینکه دولت در این زمینه 
لایحه ای تدوین کند، در مجلس طرحی آماده شــد که در کمیســیون امور 
داخلی کشور و شورا ها مورد بررسی قرار گرفت و کلیات آن تصویب شد. وی 
بیان کرد: برای بررســی این طرح از دستگاه های اجرایی، امنیتی و سیاسی 
دعوت کردیم تا با تبادل نظرات تجمعات و راهپیمایی ها را ســاماندهی کرد 
و در طرح مجلس تأکید شــد در هر شــهر مکانی بــرای برگزاری تجمعات 
گروه ها، احزاب، اصناف در نظر گرفته شــود تــا اعتراض و حرف خود را به 
گوش مردم و مســئولان برســانند. وی اظهار داشت: در طرح مجلس تأکید 
شده است که امنیت برگزاری این تجمعات باید از سوی دولت و دستگاه های 
امنیتی تأمین شود و فرمانداری صادر کننده مجوز برای تجمع و راهپیمایی 
اســت. همچنین رسانه ها می توانند بر اســاس رسالتی که برعهده دارند این 
تجمعات را پوشش دهند. نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شورا ها 
در مجلــس گفت: انتظار داریم دولت بــا توجه به ظرفیت هایی که در قانون 
اساسی وجود دارد بحث تجمعات و نشست ها را ساماندهی کند تا افرادی که 
می خواهند در چارچوب قانون اساسی حرفشان را به گوش مسئولین و مردم 

برسانند در مکان مشخص صحبت کنند.

افق روشـن پیش روی شهر صـدرا 
به همت شهرداری و شورای شهر صدرا انجام شد؛

آیین بهره برداری و کلنگ زنی از سه پروژه زیرساختی 
شهردار صدرا عنوان کرد:

 اجرای پروژه ها بر اساس نیازهای شهر و شهروندان و با تلاش جهادی


